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Szákszend Község Önkormányzata 

képviselő-testülete 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Ügyszám: 17-SZAK/44-6/2025 

 

Készült: Szákszend Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. május 21-én megtartott 

munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Jelen vannak: Papp Attila Csaba polgármester, Bodányi Endre képviselő, Havasiné Orbán Ildikó 

képviselő, Palotai Bence képviselő, Veréb Zoltán képviselő, Takács Áron József képviselő, Klestenitz 

Miklós alpolgármester, Dr. Tomayer Tamás jegyző, Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

Igazoltan távol:- 

 

Meghívottak: Thissen Jolien Lennie bizottsági tag, Takács Tímea bizottsági tag/művelődésszervező, 

Takács Gyöngyi bizottsági tag/intézményvezető, Fodorné Pintér Veronika igazgató, Palotainé Papp Éva 

igazgató, Dobroczki Bernadett pénzügyi ügyintéző 

 

Az ülést 16 órakor megnyitotta. Megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert a 7 fő 

települési képviselőből 7 fő jelen volt.  

 

Jelezte, megkezdik munkaülésüket. Elmondta, hogy a meghívóban 10 napirendi pont szerepel. Javasolta 

a „Szákszend, Száki utca 95/A. szám alatti bérlakás bérlőjének kijelölése” című napirendet zárt ülésen 

tárgyalja a testület az érintett kérésére. 

 

Papp Attila Csaba polgármester először szavazást kért a „Szákszend, Száki utca 95/A. szám alatti 

bérlakás bérlőjének kijelölése” napirendi pont zárt ülésen való tárgyalásáról. 

A képviselő-testület a „Szákszend, Száki utca 95/A. szám alatti bérlakás bérlőjének kijelölése” napirendi 

pont zárt ülésen való tárgyalását nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
53/2025. (V.21.) határozata 

„Szákszend, Száki utca 95/A. szám alatti bérlakás bérlőjének kijelölése” napirendi pont zárt 
ülésen való tárgyalásáról 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: „Szákszend, Száki 

utca 95/A. szám alatti bérlakás bérlőjének kijelölése” napirendi pontot zárt ülésen tárgyalja. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

A tárgyalandó napirendi ponttal kapcsolatosan további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt. 

Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy szavazzanak a napirendi pont tartalmának, tárgyalási 

sorrendjének elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő-részvételével, 7 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
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Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 54/2025. (V.21.) határozata a 

napirendről 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a 2025. május 21-i, munkaterv szerinti ülésén az 

alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

 

1.Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

2. Szákszend Község Önkormányzata 2025. évi költségvetésének módosítása 

3. Beszámoló Szákszend Község Önkormányzata 2024. évi költségvetésének végrehajtásáról  

4. Szervezeti és Működési Szabályzat felülvizsgálata 

5. Javaslat a 2025/2026. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának engedélyezésére 

6. A Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda építése/felújítása, gyalogos-átkelőhely kialakítása, 

fejlesztése” pályázat benyújtásáról  

7. A településen tervezett szélerőművek létesítéséről 

8. Konzorciumi megállapodás jóváhagyása a Versenyképes Járások Program pályázatának benyújtása 

érdekében 

9. Kérdés, interpelláció 

 

Zárt ülés: 

10. Szákszend, Száki utca 95/A. szám alatti bérlakás bérlőjének kijelölése 

 

Felelős: Papp Attila Csaba polgármester 

1. NAPIRENDI PONT: 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról  
Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): Felmerült már többször a régi száki focipálya értékesítése. Főépítész asszonnyal 

egyeztettem az értékesítéssel kapcsolatban. Ahhoz, hogy a későbbiekben beépíthetőek legyenek a telkek 

újra kell osztani a telekcsoportot a HÉSz szerint. Javaslom a hatályos szabályozási terv szerint a 

telekcsoport újraosztását és Wittman Zoltán ajánlatának elfogadását.  

Papp Attila Csaba polgármester kiegészítette az előterjesztést azzal, hogy május 8-án az Oroszlányi 

Ingatlankezelő Zrt. tervezőcsapatával egyeztetett a Magyar Falu Program út, híd, járda pályázatával 

kapcsolatban. A tavalyi évben a Győri utcai buszforduló felújítására nyújtották be. Először tartaléklistára 

került az önkormányzat, végül el lett utasítva a pályázat. Külön napirendi pontban fogják tárgyalni. 

Elkészítették a tervet, a kifizetése a pályázat eredményes elbírálásának függvénye. Megrendelésre 

kerültek az óvodába a klímaberendezések. A Faluház felújítása során a klímaberendezések beszerelésre 

kerültek. Beszerzésre kerültek informatikai eszközök az intézményekbe. A közvilágítás korszerűsítése 

folyamatban van, 95 %-os. 7 db lámpát kell még felszerelni.  

 

Havasiné Orbán Ildikó a Szociális-kulturális és Sportbizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti határozati javaslatokat. 
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Bodányi Endre Lajos az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti határozati javaslatokat. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő 1. határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés 1. határozati javaslatát nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

55/2025. (V.21.) határozata 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

1. Elfogadja a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról. 

2. Elfogadja a Szákszendi Evangélikus Egyházközség (2856 Szákszend, Csillag utca 17.) 2024.évi 

200.000 Ft támogatás felhasználásáról szóló elszámolását. 

3. Elfogadja a Szákszendi Munkás Szent József Római Katolikus Plébánia (Fő utca 2.) 2024.évi 100.000 

Ft támogatás felhasználásáról szóló elszámolását. 

4. Elfogadja a Szákszendi Szent Őrzőangyalok Római Katolikus Plébánia (Dózsa György utca 28.) 

2024.évi 100.000 Ft támogatás felhasználásáról szóló elszámolását. 

5. Elfogadja a Szákszendi Református Egyházközség (Csillag utca 21.) 2024.évi 100.000 Ft támogatás 

felhasználásáról szóló elszámolását. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. május 23. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy szavazzanak az előterjesztésben szereplő 2. határozati 

javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés 2. határozati javaslatát nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

56/2025. (V.21.) határozata 

a Szákszend belterület 1440, 1481, 1482, 1483, 1484, 1486 és 1487 helyrajzi számú földrészletek 

telekcsoport újraosztásáról 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

1. Jóváhagyja a Szákszend belterület 1440, 1481, 1482, 1483, 1484, 1486 és 1487 helyrajzi számú 

földrészletek telekcsoport újraosztását az előterjesztés melléklete szerinti szabályozási terv szerinti 

tartalommal. 

2. Elfogadja Wittman Zoltán egyéni vállalkozó ajánlatát az 1. pont szerinti feladat ellátására bruttó 

600.000 Ft áron. A vállalkozási díj fedezete rendelkezésre áll az önkormányzat 2025.évi 

költségvetésének egyéb szolgáltatások rovatán. 

3. A telekalakítási eljárás költsége, illetve az ingatlan-nyilvántartási átvezetés költsége rendelkezésre áll 

az önkormányzat 2025.évi költségvetésének egyéb dologi kiadások rovatán.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. május 23. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 
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2. NAPIRENDI PONT: 

Szákszend Község Önkormányzata 2025.évi költségvetésének módosítása  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Dobroczki Bernadett pénzügyi ügyintéző 

(Papp Attila Csaba): Szákszend Község Önkormányzata és intézményeinek az I. negyedévi gazdálkodás 

teljesítési adatainak ismeretében szükségessé vált a 2025.évi költségvetési rendelet felülvizsgálata és 

átrendezésre kerültek az ezzel kapcsolatos kiadási és bevételi előirányzatok.  
 
Havasiné Orbán Ildikó a Szociális-kulturális és Sportbizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő rendelettervezetet elfogadásra javasolja. 

Bodányi Endre Lajos az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő rendelettervezetet elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő rendelettervezet elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés rendelettervezetét nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és megalkotta a 

 

Szákszend Község Önkormányzata Képviselő-testületének 8/2025. (V. 23.) önkormányzati 

rendeletét 

Szákszend Község Önkormányzatának 2025.évi költségvetéséről szóló 2/2025. (II. 14.) 

önkormányzati rendelete módosításáról 

az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal 

 

3. NAPIRENDI PONT: 

Beszámoló Szákszend Község Önkormányzata 2024. évi költségvetésének végrehajtásáról 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Dobroczki Bernadett pénzügyi ügyintéző 

 

(Papp Attila Csaba): A költségvetési beszámoló részét képezi az önkormányzati intézmények 

beszámolói is. Az önkormányzat 2024. évben a kötelező és önként vállalt feladatait jó színvonalon tudta 

ellátni. A cél a költségvetés egyensúlya, az intézmények működőképességének megőrzése volt.  

Amit a beszámolóból szeretnék kiemelni, az a 2024. évben az önkormányzat által elnyert pályázatok: 

• A települési önkormányzatok szociális tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó pályázaton az 

önkormányzat 1.093.470.- Ft támogatást nyert 43 köbméter tűzifa vásárlásához. A településen 

37 háztartás részesült a támogatásban. 

• Nemzeti Kulturális Támogatáskezelő „A közművelődési feladatellátás színvonalának 

megőrzésére hangtechnikai eszközök beszerzésével” pályázatán nyert 250.000.- Ft-ot, amely 

2024. év során teljesült is. 

 

Az önkormányzat takarékos és megfontolt gazdálkodást folytatott. Az önkormányzat a következő 

nagyobb beruházásokat és felújításokat tette: 

 

• Szennyvíztisztító telepen végzet géppótlások               3.282.350.- Ft 

• Faluházba székek vásárlása                                           2.580.000.- Ft 
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• Bölcsőde épületén napelemrendszer bővítése               1.574.802.- Ft 

• Faluház felújításával kapcsolatos tervek, engedélyek      832.500.- Ft 

• Orvosi rendelőbe szalagfüggönyök beszerzése                   156.236.- Ft 

 

Havasiné Orbán Ildikó a Szociális-kulturális és Sportbizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő rendelettervezetet és határozati javaslatot elfogadásra 

javasolja. 

Bodányi Endre Lajos az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő rendelettervezetet és határozati javaslatot elfogadásra 

javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő rendelettervezet elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés rendelettervezetét nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és megalkotta a 

Szákszend Község Önkormányzat képviselő-testületének 

9/2025. (V. 23.) önkormányzati rendeletét 

a 2024.évi költségvetés végrehajtásáról 

az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal 

 

Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy az előterjesztéshez kapcsolódó határozati javaslat két pontja 

külön-külön kerüljön szavazásra.  

 

Kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat 1. pontjáról, amely az előterjesztés 

mellékleteinek elfogadására irányul. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

57/2025. (V.21.) határozata 

Szákszend Község Önkormányzata 2024. évi költségvetésének végrehajtásához kapcsolódó 

döntésről 

Szákszend Község Önkormányzatának képviselő az alábbi határozatot hozza: 

Elfogadja az előterjesztés 1-9.számú mellékleteit. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. május 23. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

Papp Attila Csaba polgármester bejelentette személyes érintettségemet a polgármester jutalmának 

megállapítása ügyében. Kezdeményezte a döntésből való kizárását. 

Szavazást kért a polgármester jutalmának megállapításáról szóló döntéshozatalból való kizárásnak 

elfogadásáról. 
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A Képviselő-testület Papp Attila Csaba polgármestert kizárását a polgármester jutalmának 

megállapításáról szóló döntéshozatalból nem fogadta el, és nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

58/2025. (V.21.) határozata 

döntéshozatalból való kizárásról 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete Papp Attila Csaba polgármestert a polgármester 

jutalmának megállapításáról szóló döntéshozatalból nem zárja ki személyes érintettsége miatt. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  azonnal 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati 

javaslat 2. pontjának elfogadásáról. 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 6 igen. 1 tartózkodás 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

59/2025. (V.21.) határozata 

Szákszend Község Önkormányzata 2024. évi költségvetésének végrehajtásához kapcsolódó 

döntésről 

Szákszend Község Önkormányzatának képviselő az alábbi határozatot hozza: 

A zárszámadási rendelet hatályba lépését követően jóváhagyja a polgármester 2024.évi munkájának 

elismeréseként bruttó 1.300.000 Ft jutalom összeg kifizetését, amelynek fedezete rendelkezésre áll az 

önkormányzat 2024.évi költségvetésének választott tisztségviselők juttatásai során. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. május 23. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

4. NAPIRENDI PONT: 

Szervezeti és Működési Szabályzat felülvizsgálata  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló önkormányzati rendeletét az alábbiak szerint javaslom módosítani: 

• Javaslom kiegészíteni az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal, valamint a Szákszendi 

Kirendeltség címével. 

• Javaslom az önkormányzat adataiban történő változás miatt a törzskönyvi adatokat tartalmazó 

1.mellékletetet az aktuális adatok alapján módosítani. 

Havasiné Orbán Ildikó a Szociális-kulturális és Sportbizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő rendelettervezetet elfogadásra javasolja. 
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Bodányi Endre Lajos az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő rendelettervezetet elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő rendelettervezet elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés rendelettervezetét nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és megalkotta a 

Szákszend Község Önkormányzat képviselő-testületének 

10/2025. (V. 23.) önkormányzati rendeletét 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 9/2021. (IX. 24.) önkormányzati rendelet módosításáról 

az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal 

 

5. NAPIRENDI PONT: 

Javaslat a 2025/2026. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának engedélyezéséről  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): A köznevelésről szóló törvény szerint a fenntartó meghatározza az adott nevelési 

évben indítható óvodai csoportok számát. Az az óvodai csoportlétszám legalább 13 fő, legfeljebb 25 fő 

lehet, az átlaglétszám 20 fő.  A 2025/2026. nevelési évet 58 gyermek kezdi meg.  Javaslom 2 óvodai 

csoport indítását engedélyezni.  
 
Havasiné Orbán Ildikó a Szociális-kulturális és Sportbizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

Bodányi Endre Lajos az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
60/2025. (V.21.) határozata 

a 2025/2026. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának meghatározásáról  

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

1.A Szákszendi Kiskuckó Napközi Otthonos Óvodában a 2025/2026. nevelési évben 2 óvodai csoport 

indítását engedélyezi.  

2. Engedélyezi a maximális óvodai csoportlétszám túllépését a Maci csoportban 5 fővel, a Pillangó 

csoportban 3 fővel. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. május 23. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

6. NAPIRENDI PONT: 

A Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda építése/felújítása pályázat” benyújtásáról  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 



8 
 

 

(Papp Attila Csaba): Az Agrárminisztérium pályázatot hirdet a Magyar Falu Program keretében 

Magyarország területén működő 5000 fő és ez alatti állandó lakosságszámú települések önkormányzatai 

részére utak, hidak, járdák kialakítására, fejlesztésére. A projekt során igényelhető legmagasabb 

támogatási összeg az út, híd építése/felújítása esetén 45 000 000 forint. A pályázatból javaslom a Győri 

utca végén található buszfordulót felújítani, illetve a buszfordulótól a Győri utca 105. számig tartó 

útszakaszt.  

Havasiné Orbán Ildikó a Szociális-kulturális és Sportbizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

Bodányi Endre Lajos az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
61/2025. (V.21.) határozata 

a Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda építése/felújítása pályázat benyújtásáról”  
 

Szákszend Község Önkormányzatának képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

1. Pályázatot nyújt be a Magyar Falu Program „Út, híd, járda építése/felújítása pályázat 

benyújtásáról” keretében „1/1 tulajdoni hányad szerint önkormányzati tulajdonban lévő vagy 

állami tulajdonban és nemzeti park vagyonkezelésében lévő belterületi és/vagy külterületi utak 

építése, ezen belül utak kialakítása, átépítése, felújítása vagy korszerűsítése és a 8. számú 

melléklet szerinti műszaki tartalmú portalanítása” önálló tevékenység támogatására. 

2. A pályázati támogatás 100%-os intenzitású, önerőt nem igényel. 

3. Egyetért azzal, hogy legfeljebb 45.000.000 Ft, azaz negyvenötmillió forint támogatási igényt 

nyújtson be az önkormányzat. 

4. Felhatalmazza a polgármestert a pályázat előkészítésére és benyújtására.  

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. május 23. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

7. NAPIRENDI PONT: 

A településen tervezett szélerőművek létesítéséről 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): Az Electron Holding Zrt. projektcége, az Euronergy Dad Kft. Szákszend 

településen szélerőműveket kíván megvalósítani közcélú hálózatra történő csatlakozási lehetőség 

mellett.   

A beruházás megvalósításához az alábbiakra van szükség: 

• Az ingatlanokat érintő településrendezési eszközök módosítása 

• Területrendezési hatósági eljárás megindítása és a térségi területfelhasználási engedély iránti 

kérelem benyújtása az illetékes Kormányhivatal felé a beruházási célterületek vonatkozásában. 

 

A településrendezési terv módosításával és az eljárással, valamint a területrendezési hatósági eljárással 

kapcsolatos összes költséget a kérelmező Beruházónak kell viselnie.  
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Javaslom, hogy az Euronergy Dad Kft. Szákszend településen tervezett szélerőműpark 

megvalósításához szükséges területrendezési hatósági, és a településrendezési eszközök módosítására 

irányuló eljárásokat megindítsa és lefolytassa abban az esetben, ha egyrészt a Beruházó vállalja, hogy a 

hivatkozott eljárások költségeit megfizeti, valamint benyújtja az érintett eljárások megindítását 

alátámasztó dokumentumokat az Önkormányzat részére. 

Havasiné Orbán Ildikó a Szociális-kulturális és Sportbizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokat elfogadásra javasolja. 

Bodányi Endre Lajos az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokat elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
62/2025. (V.21.) határozata 

A településen tervezett szélerőművek létesítéséről 

 

Szákszend Község Önkormányzatának képviselő-testülete megtárgyalta az Electron Holding Zrt. 

(székhely: 2800 Tatabánya, Tarjáni út 1., adószám: 26107705-2-11, cégjegyzékszám: 11 10 001741) 

projektcége, az Euronergy Dad Kft. (székhely: 2800 Tatabánya, Tarjáni út 1., adószám: 29219946-2-11, 

cégjegyzékszám: 11 09 028762) Szákszend településen tervezett szélerőműpark létesítéséhez szükséges 

eljárások elindítására irányuló kérelmét és az alábbi döntést – mely döntés szándéknyilatkozatnak 

minősül - hozta: 

1. Szákszend Község Önkormányzat Képviselő-testülete támogathatónak tartja,  hogy az Electron 

Holding Zrt. projektcége, az Euronergy Dad Kft. Szákszend településen tervezett szélerőműpark 

megvalósításához szükséges területrendezési hatósági, és a településrendezési eszközök módosítására 

irányuló eljárásokat megindítsa és lefolytassa abban az esetben, ha egyrészt a Beruházó vállalja, hogy a 

hivatkozott eljárások költségeit megfizeti, valamint benyújtja az érintett eljárások megindítását 

alátámasztó dokumentumokat az Önkormányzat részére. 

2. Felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére, valamint az előterjesztés 2. 

melléklete szerinti együttműködési megállapodás aláírására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. május 23. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

8. NAPIRENDI PONT: 

Konzorciumi megállapodás jóváhagyása a Versenyképes Járások Program pályázatának benyújtása 

érdekében  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): Oroszlány Város Önkormányzata döntött arról, hogy a Káptalanfüredi 

Gyermektábor fejlesztésére vonatkozó igény kerüljön benyújtásra a Versenyképes Járások Programban. 

Oroszlány Város Önkormányzatának a támogatási igény benyújtásához kapcsolódóan konzorciumi 

együttműködési megállapodást szükséges kötnie a projektben résztvevő településekkel (Oroszlány, 

Bokod, Dad, Kecskéd, Kömlőd, Szákszend). A konzorciumi megállapodásban szükséges tisztázni 
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azokat a kérdéseket és felelősségi szinteket, melyek a projekt megvalósítása esetére vonatkozó 

vállalásokat, megkötéseket, kereteket meghatározzák. Javaslom a megállapodás elfogadását. 

Havasiné Orbán Ildikó a Szociális-kulturális és Sportbizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

Bodányi Endre Lajos az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
63/2025. (V.21.) határozata 

Konzorciumi megállapodás jóváhagyása a Versenyképes Járások Program pályázatának 

benyújtása érdekében 
 

Szákszend Község Önkormányzatának képviselő-testülete egyetért az előterjesztés mellékleteként 

csatolt Konzorciumi együttműködési megállapodás támogatási igény benyújtásához megnevezésű 

dokumentumban foglalt feltételekkel és felhatalmazza a polgármestert annak aláírására. 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. május 23. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

10. NAPIRENDI PONT: 

Kérdés, interpelláció 

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy több dologról szeretne beszélni. Az egyik a szendi 

buszmegálló átmeneti megoldása. Lakossági visszajelzés érkezett egy idős néni részéről, hogy esős 

időben a busz, ahol megáll ott pocsolyába kell leszállniuk. Esős időszak volt, gyors megoldást 

igyekeztek találni, murvás réteget raktak, hogy ne kelljen a vízbe lépniük. Ez nem néz ki szépen, de 

szükségmegoldás volt. Oda egy buszmegálló kiépítéséhez közútkezelői engedélyt kell kérni. Bízva 

abban, hogy államtitkár asszony ígéretéhez híven nem felejti el az út felújítását a település határáig. A 

felújítás tartalmazza a buszöblök kialakítását. Úgy gondolja, hogy átmenetileg ez a megoldás jó. 

Bármilyen javaslatot szívesen fogad. Több energiát, időt beleölni nem látja indokoltnak. Azon a helyen 

lehet, hogy hetente egyszer száll le a néni, véleménye szerint a buszsofőr jó indulattal kicsit előrébb, 

vagy hátrább is megállhatna, hogy ne kelljen a pocsolyába lépnie. A fűnyírással kapcsolatban érkezett 

észrevétel, amely jogos. Sok helyen úgy néz ki, mintha nem vágnák le a füvet. Mindenhol egyszerre 

kéne ott lenni. Hárman vannak összesen, kettő kitesz egyet, nem rossz indulatból mondja. Két évvel 

ezelőtt érdeklődött, hogy vállalkozó mennyiért vállalná. Két évvel ezelőtt azt az ajánlatot kapta, hogy 

az egész zöldterület egyszeri lekaszálása 6 millió Ft lenne. Most nem tudja, hogy mennyi lenne. Ha a 

képviselő-testület kéri, akkor utána jár.  

 

Takács Áron József képviselő elmondta, hogy biztos nem lesz olcsóbb, de attól még ez egy probléma. 

Attól, hogy a két embernek vannak kompetenciabeli hiányosságai, ezzel nem oldódik meg a dolog. Évek 

óta fennálló probléma. A hétvégén három-négy helyen lenyírta utánuk a füvet, mert kritikán aluli, ahogy 

kinézett. Nem csak az odaéréssel van probléma, hanem amit megcsinálnak, az is olyan, hogy ha nem 

csinálták volna meg se lenne rosszabb. Ha rájuk nem lehet bízni, akkor jobban kellene ellenőrizni. Oda 

kell menni, hogy „fiúk ez egy tróger munka, meg kell csinálni még egyszer”. Ez így nem jó. Fűnyíró 

traktorral nem nagy füvet kell vágni, de ha már belemennek vele az akkorába, utána több marad állva, 
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mint fekve, ő nem hagyná ott, mert kiröhögtetné magát. Példát mond, mikor Lajos lejött a focipályához 

letakarítani a járda szélét, eltöltött egy napot, nem észrevehető, hogy bármi történt volna. Egy talicska 

földet sikerült az árokba egy kupacba beletolnia. Nem tudja, hogy valaki utána mondta-e neki, hogy ez 

így nem jó.  

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy többször lett nekik szólva. Személyesen tapasztalta, 

hogy körbe vágták a füvet a biciklik körül. Szólt nekik, másnap megcsinálták. Azzal egyetért, hogy 

megoldást kell találni, fussanak neki, utána mérlegelik, hogy jobb lesz-e, mennyibe fog kerülni. Utána 

lehet nézni.  

 

Veréb Zoltán képviselő feltette a kérdést, hogy valakit nem lehetne pluszba melléjük felvenni? 

 

Bodányi Endre Lajos képviselő elmondta, hogy egyszer a munkaügyi központon keresztül… 

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy a munkaügyi központtal sokat egyeztet a 

lehetőségekről. Nincs Szákszenden olyan ember, aki ezért a pénzért eljönne dolgozni. 5 éve egy ember 

jött be, hogy szeretne közmunkát, ha van rá mód. Nem volt üresedés, utána járt, kisírt egy kvótát. 

Megkapták a kvótát, jött az ember és 3 nap múlva azt mondta, hogy ennyiért nem fog dolgozni.  

 

Takács Tímea bizottsági tag feltette a kérdést, hogy más települések hogyan oldják meg. 

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy más településeken van 12 közmunkás. 

 

Takács Tímea bizottsági tag feltette a kérdést, hogy itt miért nem lehet? 

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy nincs közmunkára jelentkező.  

 

Takács Áron József képviselő elmondta, hogy így „hülyének lenni a legkönnyebb”, mert miért csinálja, 

ha nem követelik meg. Akkor nem kell délben haza sétálni, hanem amíg nem néz ki valahogy, addig a 

kasza a vállán marad. Ez így nem jó, annyi biztos. Elmondta, hogy személy szerint szégyelli mások 

előtt, akik bejönnek, mert ezen a környéken, ha elmennek ezen az útvonalon, ez a legrondábban kinéző 

település. Két terület van általában rendben, az egyik az emlékpark, mert nem az önkormányzat kezeli, 

hanem Miklósék, illetve az önkéntes tűzoltók székhelye, a húsbolt, annak az épülete körül mindig 

lenyírják a füvet. A többi pedig kaszáló, poén, de akkor venni kell egy bálázót és rendsodrót, mert az 

egész falu egy kaszáló.  

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy jogos. Még egy dolgot szeretne elmondani ezzel 

kapcsolatban, amely az ő hibája. Vendégeket várt és nem ért haza, tudta, hogy nem fogja tudni levágni 

a füvet, ezért szólt, hogy ha végeznek-ott van nála a fűkasza-tegyék meg azt, hogy a füvet levágják 

előtte. Ez beleesett a munkaidejükbe. Ezért mindenkitől elnézést kér, nem szokta utasítani őket, hogy 

munkaidőben vágják le az udvarán a füvet. A jövőben figyelni fog arra, hogy véletlenül se kérje meg 

őket erre.  

 

Palotai Bence képviselő kiegészítette Takács Áron József képviselő mondanivalóját azzal, hogy az 

elmúlt két hétben két különböző helyen, különböző emberek a füle hallatára beszéltek a zöldterület 

problémáról a faluban. Utána elment ezekre a területekre és valóban van igazságalapja.  

 

Papp Attila Csaba polgármester feltette a kérdést, hogy van-e javaslat ezzel kapcsolatban?  

 

Havasiné Orbán Ildikó képviselő elmondta, hogy Mayer Ferenc hirdette magát a faluban, hogy 

mindenféle ilyen munkát vállal.  



12 
 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy megkeresi Mayer Ferencet. 

 

Havasiné Orbán Ildikó képviselő elmondta, hogy látta Kelemen Ferencet és fiát a húsboltnál, 

tisztességgel, becsülettel megcsinálták.  

 

Papp Attila Csaba polgármester meg kell kérdeznie, hogy mennyiért vállalnák. Meg kell nézni, hogy 

egyáltalán ki tudják-e fizetni. Utána fog járni. 

 

Veréb Zoltán képviselő elmondta, hogy be is lehetne osztani, az önkormányzati alkalmazottak a 

munkabírását valamilyen határokba be lehetne tenni, akkor a fele falut csinálják, a másik felét pedig 

vállalkozó. 

 

Takács Áron József képviselő elmondta, hogy úgy tudja elképzelni, hogy Mayer Ferenccel lenne egy 

szerződés kötve, áprilistól októberig a kiemelt helyek kaszálná legalább. Irigykedik, hogy mindenhol 

virágosak a falvak, rögtön nem kell csinálni, de legalább valamit. Azt sem lehet, hogy hívnak egy 

vállalkozót az egész falura, nem tudják kifizetni. Ferenc, mint vállalkozó ezt elvállalná, lenne egy 

szerződésünk, akkor számonkérhető.  

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy az is elképzelhető, hogy ő, mint vállalkozó, mellé 

rakni ezt a két embert, így lenne kontroll.  

 

Klestenitz Miklós alpolgármester elmondta, hogy ezt nem tartja jó ötletnek.  

 

Bodányi Endre Lajos képviselő elmondta, hogy akár a faluújságban is meg lehetne hirdetni. 

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy volt már próbálkozás, de nem jelentkeztek. 

 

Palotainé Papp Éva igazgató elmondta, hogy Mayer Ferenccel a mai napon egyeztetett az iskola 

zöldterület kezelésével kapcsolatban, az iskolát el fogja tudni vállalni. Nagyon örült a megkeresésnek, 

mert szeretné a buszos vállalkozását leépíteni. Ha az önkormányzat is megkeresi, akkor két oldalról meg 

tudják támogatni.  

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy meg fogja keresni. Első körben melyik terület lenne, 

amit ő tartana rendben? 

 

Takács Áron József képviselő elmondta, hogy az összes közintézmény.  

 

Takács Tímea bizottsági tag elmondta, hogy le kell vele ülni megbeszélni a feltételeket, illetve, hogy 

mit várnak tőle.  

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy neki tudnia kell mielőtt megkeresi, hogy elsőkörben 

mire gondolnak.  

 

Takács Tímea bizottsági tag elmondta, hogy első körben az intézmények és környékük, buszmegállók.  

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy Áronnak igaza van abban, hogy vannak községek, 

ahol nem kell külön felszólítást küldeni azért, hogy a háza előtti részt rendben tartsák. Náluk egyre több 

ilyen van, sokan az önkormányzatot várják. 

 

Takács Áron József képviselő elmondta, hogy tudja, hogy ez egy összetett probléma, de meg kell 

oldani. 
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Veréb Zoltán képviselő feltette a kérdést, hogy nincs 40x40-es betonlap valahol, 8-10 db, a 

buszmegálló problémához visszatérve? 

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy nincsen. A horgászegyesület kért tőlük, megnézték 

és nincs.  

 

Klestenitz Miklós alpolgármester elmondta, hogy le fogja a buszmegálló környékét permetezni. 

Tényleg nem olyan, mint amilyennek lennie kell, valós probléma. A főút mellé nem csinálhatnak olyat, 

amit ők szeretnének. 

 

Takács Tímea bizottsági tag elmondta, hogy amit ő mondott, az megcsinálható lett volna. Tartja a 

véleményét.  

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta a falunappal kapcsolatban, hogy készülnek. Köszöni 

mindenkinek, aki eddig segítette, támogatta. A falunapon nem kötelező részt venni, ne azért jöjjön senki 

segíteni, mert kötelező. Azért jöjjön segíteni, mert szeretne a közösségért tenni. Általánosságban 

mondja, reméli, hogy jó lesz a falunap.  

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, így Papp Attila Csaba polgármester megköszönte a 

jelenlévőknek a figyelmét, a képviselő-testület nyílt ülését 17 óra 38 perckor bezárta.  

k.m.f. 

 

Papp Attila Csaba         Dr. Tomayer Tamás 

 polgármester             jegyző 

 

 


